
Tänään opit (- oikeastaan osaat jo)

• kertomaan
  - mitä nyt tapahtuu (Minä olen koulussa.)
  - mikä on totta (Englanti on ihanaa.)
  - mikä on todennäköistä tai toistuvaa
   (Päivi käskee aina tekemään läksyt.)

-> aloitamme aikamuototreenin  preesensistä
•Oikeastaan preesensejä on englannissa kaksi, 
mutta meitä kiinnostaa yleispätevin, eli 
yleispreesens



Yleispreesens

1.First you press the handle…

2.I usually sleep late at weekends.

3.The bus leaves at 8.15 am.

4.Water boils at 100°C.

5. I wake up, eat breakfast, brush 
my teeth and get dressed.

6. Rovaniemi lies in the north. 

•Ohje tai neuvo

• Toistuva tapa

• Aikataulu

• Yleinen totuus

• Tapahtumaselostus

• Pysyvä olotila



Preesens = TOOOSI helppo, vain 2 muotoa

•Minä istun

•Sinä istut

•Hän/se istuu  sitS    sit

•Me istumme

•Te istutte

•He istuvat



Miten yleispreesens muodostetaan?

 I play badminton.  We play badminton.
 You play badminton. You play badminton.
 S/he plays badminton. They play badminton.

• Yleispreesens on sama kuin verbin perusmuoto.

• PAITSI yksikön kolmannessa persoonassa 

 (he/she/it), jolloin verbiin lisätään pääte -s/-es.



Oikeinkirjoitussälää

Normaalisti lisätään -s-pääte perusmuotoon

Verbin päättyessä s-äänteeseen lisätään –es

Jos verbi päättyy konsonantti + y, 
y muuttuu i:ksi ja pääte on –es

Vokaali + y > vain -s-pääte

’do’ ja ’go’ saavat päätteen -es

lie lies
laugh laughs

fix fixes
dress dresses

carry carries
cry cries

play plays

do does
go goes



Miten kieltomuoto muodostetaan?

 I play tennis.   I don’t play tennis.
 You play tennis.  You don’t play tennis.
 He/She plays tennis.  He/she doesn’t play tennis.

• Yleispreesensin kieltomuotoon lisätään apuverbi don’t, 

koske verbiin ei voi liittää kieltomuotoa *singn’t.

• Yksikön kolmannessa persoonassa apuverbinä on 

doesn’t, jonka jälkeen verbi on perusmuodossa.



Kieltomuoto-knoppi!

HUOM!

 I never play tennis.

 Nobody here plays tennis anymore. 

• Lauseessa voi olla vain yksi kieltosana.

• Jos lauseen kieltosana on muu kuin ’not’, apuverbiä käytetä.

 Vrt.

 He doesn’t play tennis.

 He never plays tennis.



Miten kysymys muodostetaan?

I play golf.   Do I play golf?
 You play golf.   Do you play golf?
 He/she plays golf?  Does he/she play golf?

• Kysymys: apuverbi do + pääverbin perusmuoto.

• Yksikön kolmannessa persoonassa: does + perusmuoto

• Apuverbin (=do/does) paikka on ennen subjektia! 



Muistathan epäsäännöllisen ’be’-verbin?

Väite Kielto Kysymys

I am here. I am not here. Am I here?

You are there. You aren’t there. Are you there?

He/She/It is here. He/She/It isn’t here Is he/she/it here?

We are there. We aren’t there. Are we there?

You are here. You aren’t here. Are you here?

They are there. They aren’t there. Are they there?
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